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Protokół Nr 22/2016 

posiedzenia Komisji Strategii i Promocji Miasta 

odbytego 10 października 2016 r.  pod przewodnictwem 

pani Marii Stępniowskiej – Przewodniczącej Komisji 
 

______________________________________________________________________________________________________ 

 

 

Posiedzenie otworzyła pani Maria Stępniowska – Przewodnicząca 

Komisji,  witając jej członków i zaproszonych gości. 
 

Listy obecności stanowią  załączniki nr 1 i 2  do protokołu.  
 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła proponowany porządek obrad: 
 

1. Informacja Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Inowrocław  

w sprawach podjętych i planowanych działań w zakresie 

przedsiębiorczości, środowiska i ekologii. 

2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

3. Sprawy bieżące. 
 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (4 – za) i przystąpiono do jego 

realizacji.   
 

 

Ad. 1 
 

Planowane działania w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 

Inowrocław w latach 2016-2021 –  załącznik nr 3  do protokołu.  
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Inowrocław powstała dzięki 

współpracy władz publicznych, lokalnych partnerów sektora gospodarczego, 

społecznego i mieszkańców miasta Inowrocławia. Zostało zarejestrowane  

w rejestrze stowarzyszeń, innych organizacji społecznych i zawodowych, 

fundacji oraz samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej 

Krajowego Rejestru Sądowego z dnia 29 października 2015 r. pod numerem  

KRS:0000583354. 

Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Inowrocław posiada osobowość 

prawną i działa na podstawie przepisów ustaw, tj.: z 7 kwietnia 1989 r. – Prawo  

o stowarzyszeniach, ustawy z 20 lutego 2015 r. o rozwoju lokalnym z udziałem 

lokalnej społeczności , ustawy z 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie oraz Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego  

i Rady (UE). 
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Ponadto Stowarzyszenie działa na podstawie wewnętrznych regulaminów, 

Regulamin pracy Zarządu, Regulamin obrad Walnego Zebrania Członków 

Regulamin Biura (LGD) i Regulamin pracy Komisji Rewizyjnej.  

Władzami Stowarzyszenia są: Walne Zebranie Członków, Zarząd, Rada oraz 

Komisją Rewizyjna.  

Cele zostały opracowane w oparciu o diagnozę ankiet, analizę SWOT 

wypracowywaną wraz ze społecznością lokalną, przy zachowaniu równości 

szans. Dzięki partycypacyjnemu charakterowi cele w sposób kompleksowy  

i spójny wpłynął na rozwiązanie zdiagnozowanych problemów, przynosząc  

w przyszłości największe i najbardziej pożądane efekty. Cele powstały przez w 

oparciu o konsultowaną przez społeczność logikę interwencji. Propozycje 

problemów jednostkowych i marginalnych oraz nieprzyporządkowanych do 

żadnej szerszej grupy zostały zidentyfikowane i odrzucone. Na tej podstawie 

biorąc pod uwagę problemy grup docelowych wypracowano dwa cele ogólne, 

po jednym celu szczegółowym dla każdego z celów ogólnych oraz sześć 

przedsięwzięć finansowych ze środków RPO Województwa Kujawsko-

Pomorskiego 2014-2020. 

Na tej bazie powstały cele ogólne i szczegółowe oraz przedsięwzięcia. Cele 

ogólne to: poprawa sytuacji społeczno-zawodowej mieszkańców objętych 

Lokalną Strategią Rozwoju i zmniejszenie skali wykluczenia społecznego  

i ubóstwa w Inowrocławiu. Cele szczegółowe, to:   wzrost aktywności 

społeczno-zawodowej i przedsiębiorczości mieszkańców Inowrocławia oraz 

aktywizowanie społeczne osób wykluczonych społecznie i ubogich. Natomiast 

przedsięwzięcia, to: wsparcie szkoleniowe i doradcze podnoszące kompetencje 

lub dające kwalifikacje, wsparcie inicjatyw promujących aktywizację społeczno-

zawodową, działania na rzecz wsparcia i animacji rozwoju gospodarki 

społecznej i przedsiębiorczości społecznej. Tworzenie i rozwój placówek  

z obszaru aktywnej integracji o charakterze środowiskowym, w tym kluby 

samopomocy, świetlice środowiskowe, kluby młodzieżowe, kluby pracy, 

rówieśnicze grupy wsparcia, itd. Organizowanie społeczności lokalnej  

i animacja społeczna oraz wsparcie innowacyjnych działań w zakresie animacji 

społecznej i organizowania społeczności lokalnej.  

Lokalna Strategia Rozwoju finansowana będzie ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy są pytania do przedstawionego materiału? Nie widzę chętnych, to ja 

chciałabym zapytać. Czy są już grupy osób? 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

W październiku 2015 r. powstało Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania 

Inowrocław. To stowarzyszenie, które utworzyły organizacje pozarządowe, 

mieszkańcy, przedsiębiorcy i Miasto – to realne, międzysektorowe partnerstwo z 

udziałem każdego z sektorów. Miejskie LGD korzystać będą ze środków 
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Europejskiego Funduszu Społecznego, by realizować użytecznie społeczne 

przedsięwzięcia projektowe, przygotowane przez mieszkańców i ich 

organizacje.  

By tę szansę dobrze wykorzystać, potrzebny jest wspólnie wypracowany plan – 

strategia rozwoju, którą przygotowywać będzie Lokalna Grupa Działania. 

Celem naszym jest opracowanie, wspólnie z mieszkańcami naszego Miasta, 

Lokalnej Strategii Rozwoju, która ma wyznaczyć nam kierunki działań na 

najbliższe kilka lat (do 2020 roku). Zadaniem naszym będzie poprawa jakości 

życia mieszkańców poprzez: pobudzenie więzi społecznych, solidarności, usług 

wzajemnościowych, poprawy estetyki naszego otoczenia, podniesienie wiedzy 

nt. działalności gospodarczej. 

Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Inowrocław, tworząc Lokalną 

Strategię Rozwoju poszukuje grup docelowych, do których powinny być 

kierowane projekty. 

Chcąc pozyskać wiarygodne informacje na temat odbiorców przyszłych działań, 

prosimy o wypełnienie ankiety mającej na celu identyfikację obszarów grup 

podlegających różnego typu wykluczeniom. 

Stowarzyszenie LGD Inowrocław realizuje Lokalną Strategię Rozwoju (LSR) 

dofinansowywaną z Funduszy Europejskich poprzez realizację działań mających 

na celu wzrost aktywności społeczno–zawodowej i przedsiębiorczości 

mieszkańców Inowrocławia, zmniejszenie skali wykluczenia społecznego  

i ubóstwa w Mieście, oraz zaktywizowanie osób wykluczonych społecznie  

i ubogich.  

Członkini naszego stowarzyszenia, Pani Wiesławie Paszkiewicz, otrzymała  

wyróżnieniem "Lodołamacz Specjalny" honorującym integrację osób 

niepełnosprawnych i stwarzanie im szansy na pełne uczestnictwo w życiu 

społeczny.  

Zachęcamy do zapoznania się  z proponowanymi celami i proponowanymi 

przedsięwzięciami w Lokalnej Strategii Rozwoju. 

Zachęcamy do konsultowania Lokalnej Strategii Rozwoju dla Miasta 

Inowrocławia. W projekcie uwzględnia się uwagi konsultowane do tej pory  

z lokalną społecznością.   

Na posiedzeniu Komisji ds. oceny i wyboru LSR w Urzędzie Marszałkowskim 

w Toruniu, w dniu 27 kwietnia br podjęto uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

listy ocenionych LSR złożonych w ramach konkursu na wybór strategii rozwoju 

lokalnego kierowanego przez społeczność, ogłoszonego przez Zarząd 

Województwa. 

Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Inowrocław, tworząc Lokalną 

Strategię Rozwoju poszukuje grup docelowych, do których powinny być 

kierowane projekty. 

Chcąc pozyskać wiarygodne informacje na temat odbiorców przyszłych działań, 

prosimy o wypełnienie ankiety mającej na celu identyfikację grup 

podlegających różnego typu wykluczeniom oraz określenie powodów tych 

wykluczeń. 
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Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Kompetencje twarde – w jakich zawodach?  
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Beneficjenci występują z zapotrzebowaniem na konkretne zawody, czyli: 

elektronicy, informatycy czy pracownicy do składania sprzętu.  

Szwalnicza firma ma zapotrzebowanie na szwaczki. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Ze szwaczkami będzie kłopot, bo niestety nie ma zainteresowania w tym 

kierunku. 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Będziemy starali się być elastyczni, aby zorganizować przyuczenia na chodliwe 

zawody, trzeba się dostosowywać.  

Natomiast jeśli chodzi o zarobki, to są one bardzo niskie, a przedsiębiorcy nie 

chcą zwiększać zarobków.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy macie Państwo plan perspektywiczny? Czy to będą szkolenia pod kątem 

podnoszenia kwalifikacji, czy na przekwalifikowanie? 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Jeśli chodzi o młodzież zaraz po szkole, nie widzą siebie w zawodach 

wyuczonych lub nie mogą znaleźć w tym kierunku pracy. Jest możliwość 

przekwalifikowania się.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Rozumiem, że nabory na konkretne szkolenia będą ogłoszone. 
 

Aleksandra Dolińska-Hopcia – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Tak, oczywiście. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Muszę powiedzieć, że usytuowanie Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania 

na ul. Królowej Jadwigi, to bardzo dobra lokalizacja. 

Nie pozostaje mi nic innego, tylko życzyć powodzenia w tej branży.  

Przystępujemy do głosowania. Kto z członków Komisji jest za przyjęciem 

przestawionej informacji? 

 

Głosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się 0. 

 

Informacja została przyjęta przez Komisje.  
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Ad. 2 

 

Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie   uprawnień do bezpłatnych i ulgowych 

przejazdów środkami komunikacji miejskiej wykonywanych przez Miejskie 

Przedsiębiorstwo Komunikacyjne sp. z o. o. w Inowrocławiu oraz dokumentów 

poświadczających te uprawnienia, który stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 
 

Magdalena Łosko – członek Komisji: 

Jakie zostały wprowadzone zmiany? 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

W związku z tym, że na podstawie przepisów o publicznym transporcie 

zbiorowym kwestie uprawnień do bezpłatnych i ulgowych przejazdów środkami 

komunikacji miejskiej będzie regulowało Zarządzenie Prezydenta Miasta 

Inowrocławia. Dodam jeszcze, że poprzednia umowa obowiązywała do lipca 

2015 r., dlatego wywołanie uchwały jest zasadne. Jest to uchwała porządkująca.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Bardzo proszę panią Naczelnik, aby nie powtórzyła się sytuacja jak na 

poprzedniej sesji, że wprowadzane były poprawki do poprawki. To świadczy źle 

również o naszej Komisji, ponieważ inni radni mogą nam zarzucić, że 

omawiamy projekt uchwały z błędami i tego nie widzimy. 

Jeśli zdarzy się sytuacja, że będzie trzeba wprowadzić poprawkę, to proszę 

powiedzieć, że nastąpiło to pomiędzy Komisją a sesją. 
 

Magdalena Łośko – członek Komisji: 

Czy ja dobrze zrozumiałam, że Pani powiedziała, że umowa z MPK 

obowiązywała do lipca 2015 r.? 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Tak, a od lipca do chwili obecnej obowiązywała uchwała, która ma być 

uchylona.  
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

Czyli rozumiem, że od lipca 2015 r. do chwili obecnej funkcjonowaliśmy na 

złych przepisach?  
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Nie, bo do umowy dołączona była uchwała, która jeszcze obowiązuje.  
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Dlatego proponowana uchwała ma uregulować wszystkie nieścisłości i będzie 

funkcjonować na postawie zarządzenia Prezydenta. 
 

Marcin Wroński – członek Komisji: 

Ta uchwała jest efektem tego, że na początku 2015 r. zmieniły się przepisy. 

Czyli my od tego początku 2015 r., przez półtora roku mieliśmy ulgi niezgodne 

z polskim prawem i teraz to dostosowujemy? … 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. Kto z członków Komisji jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 

 

Głosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się - 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Ad. 3 

 

Sprawy bieżące. 

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

W tym punkcie żadnych spraw nie było.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie 

dzisiejszej Komisji. 

 

Komisja trwała od godz. 9
00

 do godz. 9
50

. 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Strategii i Promocji Miasta 

 

Maria Stępniowska 

 
Protokółowała 

 

Maria Legwińska 

 

 

 

 


